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1.  Antsla valla eelarvest hoolekandeteenuse eest maksmise kord

Ettekandega esines sotsiaaltöö peaspetsialist  Vilve Lepik ja tutvustas määrust, mille sisuks on 
hoolekandeteenuse eest (hoolekandeasutuses) maksmine. Kord puudutab neid hooldatavaid, 
kelle ei ole lapsi ja lähedasi. 
Hoolekandeasutusse paigutamine peab olema vabatahtlik või määratud kohtu otsusega.
Lea Jõevere selgitas, et hooldekodu ei tee enam lepingut vallaga, vaid kliendiga. Kui klient on 
dementne, siis eestkostjaga. 
Vald peab suhtlema kliendiga ja leidma võimaluse, puudujääva osa (kui pensionist ei jätku 
hooldekodu koha eest tasumiseks) tasumiseks hooldekodule. Kui kliendil on vara (maja, korter), 
siis selle müügist saadud tulu tuleb kasutada hooldekodu koha eest tasumiseks. Vara puudumisel 
peab puudujääva osa tasuma hoolekandeasutusele vald. 
Rahastamise otsus vaadatakse iga aasta lõpus üle.
Hoolekandeasutuse ja kliendi vaheline leping on tähtajatu.

2. Tagasivaade tehtule

Komisjoni esimees rääkis lühidalt 2014. aasta tööplaanist ja selle täitmisest.
Antsla valla õigusaktide ülevaatamine ja sotsiaalkorterite inventuur.
Avahooldus - avahooldust kasutavate klientide rahulolu küsitlus, kokkuvõte.
Terviseprofiil.
Lastekaitse.
Lisaks räägiti komisjoni koosolekutel Antsla Tervisekeskuse tööst ja Antslasse Perearstikeskuse 
loomise vajalikkusest/võimalikkusest. 



Volikogu esimees Kurmet Müürsepp rääkis, et Perearstikeskuse loomiseks vajalik perearstide 
arv, samuti klientide nimistu on olemas. Projekti esitaja on Antsla Vallavalitsus.
Otsustamata on Perearstikeskuse asukoht. See peab selguma kuu aja jooksul. Hetkel on välja 
pakutud kolm võimalikku asukohta - Antsla Tervisekeskuse vana katlamaja kohale, endise 
sidemaja ära ostmisel vana hoone asemele (tervisekeskuse vastas olev hoone) või Antsla 
Vallamaja parkla taga olevale haljasalale.  

Sotsiaaltöötaja Malle Kodu informatsioon.
Avahooldustöötajate töö kaardistamine toimus 19. jaanuar kuni 30. jaanuar. Tulemused olid 
ootuspärased. Kaardistamise päevadel oli tööpäeva pikkuseks 7,5 tundi.
Tasulist teenust kasutava (kellel on laps/ed) kliendi juures kulus aega 18 minutit ja tasuta teenust 
kasutava kliendi juures 22 minutit, millele lisandus poes käimise aeg, apteegis/arsti juures 
käimise aeg. Ühe inimese peale kulub keskmiselt 50 minutit päevas. Üks teenuse tund maksab 3 
eurot. Nt jaanuaris 2015 laekus teenuse osutamise eest tasu 77 eurot.
Toimus arutelu. 
Komisjoni liikmed pakkusid välja, kehtestada paketi hinnad (vastavalt nädalas kulunud ajale). 
Hind peaks sisaldama ka poes käigu aega ja sõidu aega.

Toimus arutelu lastekaitse teemadel.
Sotsiaaltöötajad tegelevad kriisisituatsiooni lahendamistega, aga ei ole aega tegeleda ennetava, 
toetava tegevusega. 
Lastekaitsetöötaja vajadus ? Alates 2016. aastas lastekaitsetöötaja ametikoht omavalitsuses 
kohustuslik. 
Teemaga on tarvis tegeleda. 

3. Sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni 2015. aasta tööplaan

Komisjoni esimees tutvustas põhimäärusest tulenevaid ülesandeid. 

Lea Jõevere tegi ettepaneku jätkata 2015. aastal arutelu sotsiaalkorterite kasutamise üle. Kui 
sotsiaalkorter inimesele antakse, tuleks korteri olukorda hinnata ja kui inimene välja läheb, 
tuleks jälle korteri olukorda hinnata.
Komisjoni liikmete ettepanek oli, küsida vallavalitsuselt tagasisidet, millised komisjoni poolt 
tehtud ettepanekud (1.04.2014. a protokoll) leidsid toetust ja millised mitte. 

Tööplaani:
- Lastekaitse - laste heaolu nimel teabe kogumine/koostöö - noortevolikoguga, AG 
õpilasesindusega, sotsiaalpedagoogiga, noorsootöötajaga, kogudused.
- Terviseprofiil.
- Avahoolduse korraldamine (erinevad hinnapaketid, vastavalt tundide arvule?).
- Antsla Perearstikeskuse asukoht.
- Lastetoetuse saajate sissetulekute piirmääradest. 
- Sotsiaalkorterite inventuuri tagasiside vallavalitsuselt.

4. Muud küsimused
4.1 Südamenädal „Sinu sammud loevad”.
Komisjoni esimees tutvustas Võru Maavalitsuse spetsialisti Aira Udrase kirja, milles teatatakse, 
et 2015. a tähistatakse südamenädalat Eestis juba 23. korda. Seekordne südamenädal „Sinu 
sammud loevad” toimub 20.-26. aprillil 2015. a. 
Südamenädala läbiviimist rahastatakse osaliselt Euroopa Sotsiaalfondist.
Info ürituse/te toimumise kohta tuleb saata hiljemalt 18. märtsiks.



Toimus arutelu, kas on võimalik korraldada selle raha eest Jüriööjooksu üritust või Rattatuuri üks
etapp.
Tehti ettepanek, kiri suunata KSK-le ja Merle Tombak`ile teadmiseks. 

4.2 Tervisenõukogust
Komisjoni liikmed tegid ettepaneku kirjutada valla lehes, et soovitakse kaasata aktiivseid 
vallakodanikke tervisnõukogusse (selgitada, tervisenõukogu funktsiooni, eesmärke).

4.3 Järgmine sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosolek toimub 7. aprillil 2015. a.

Üllar Salumets Helle Savi
koosoleku juhataja protokollija




